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= Les systémes de solvants en chromatographie de partage centrifuge

Centrifugal partition chromatography (CPC) or countercurrent chromatography (CCC) is a kind of liquid-liquid
chromatography without solid phase. Two immiscible liquids in equilibrium share the total volume of a "column"
designed to keep one phase pseudo-stationary. A tremendous variety of biphasic systems are available, which can
lead to some difficulty when a selection must be made. Ternary diagrams, describing mixtures of three solvents, and
systems with four solvents or more, used by research scientists familiar with this chromatographic technique, are useful
guides for a rational choosing of a biphasic system in CCC & CPC., La chromatographie de partage centrifuge (CPC)
ou chromatographie a contre-courant (CCC) est une methode de chromatographie liquide-liquide sans support solide.
Deux liquides non miscibles et en equilibre se partagent le volume total d'une « colonne » con~e pour que I'un des
liquides soit globalement stationnaire. Il existe un tres grand nombre de systemes biphasiques, ce qui peut amener a
un choix difficile pour resoudre un prnblemedonne. Les diagrammes temaires, qui decrivent Jes melanges de
troissolvants, et les systemesa quatre sol van ts ou plus utilises par les scientifiques habitues a cette technique chromatographique sont des
guides utiles pour un choix raisonne d'un systerne biphasique en CCC&CPC.
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